
P R O T O K Ó Ł  NR  XXIX/13

z obrad XXIX sesji Rady Gminy  Lubasz

odbytej w dniu  09 grudnia  2013 roku 

Obradom przewodniczył Pan  Wiesław Łyczykowski – Przewodniczący Rady Gminy Lubasz.

Sesja rozpoczęła się o godzinie 1400 i odbywała w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi  i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Porządek obrad 

1. Sprawy regulaminowe:

   a/otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,

   b/przedstawienie porządku obrad,

   c/przyjęcie protokołu z obrad XXVIII sesji Rady Gminy 

   d/informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz podjętych w trakcie obrad 

      XXVIII sesji

   e/informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym

2. Podjęcie uchwał w sprawie:

2.1. zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 

rok

2.2. zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  odprowadzenie ścieków na 

terenie gminy Lubasz na rok 2014.

2.3.przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze

działek nr  771/2 i 771/4  położonych w obrębie wsi Lubasz.

2.4. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na 

obszarze działki  nr  588/2  położonej w obrębie wsi Lubasz.

2.5. wyrażenie zgody na zawarcie umów  dzierżawy działki nr 3068 położonej 

w obrębie miasta Czarnków 

2.6. zgłoszenia do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020” sołectw: Antoniewo, Dębe, 

Goraj-Bzowo, Jędrzejewo, Kamionka, Krucz, Kruteczek, Klempicz, Lubasz, Miłkowo, Nowina, 

Prusinowo, Sławno, Sokołowo, Stajkowo. 

2.7. zmian w budżecie gminy 2013 rok

2.8. zaciągnięcia kredytu

3. Interpelacje i zapytania radnych.

4. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone przez radnych.

5. Wolne wnioski i informacje.

6. Zakończenie obrad.
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Ad. 1a Wiceprzewodniczący RG na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku

o samorządzie gminnym  otworzył  XXIX  sesję Rady Gminy Lubasz. Stwierdził, że  na  podstawie

listy  obecności,  na  15  radnych  obecnych  jest  14   co  stanowi  qorum  i   Rada  jest  władna  do

podejmowania prawomocnych uchwał.

Następnie powitał  wszystkich  radnych i sołtysów  oraz przybyłych na sesję gości,  szczególnie

posłankę Panią Małgorzatę Janyska.

Na  Sekretarza  obrad  zaproponował   kolejnego  radnego   z  listy  obecności  Pana   Jarosława

Torzyńskiego, który wyraził zgodę na sekretarzowanie. W wyniku głosowania, przy jednym głosie

wstrzymującym  Sekretarzem obrad został wybrany  Pan  Jarosław Torzyński. 

Ad.1b   przedstawienie porządku obrad,

 Przewodniczący  stwierdził,  że  porządek  obrad  został  radnym  doręczony.  Oczekuje  zatem

ewentualnych uwag.

 W związku z tym, że propozycji  zmian  nie  zgłoszono  Przewodniczący  Rady  Gminy   poddał

porządek obrad pod  głosowanie, który został przyjęty jednogłośnie.   

Głosowało 14 radnych

Następnie Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę w obradach, by posłanka Pani Małgorzata

Janyska mogła wręczyć radnemu Krzysztofowi Wizie medal Honorowego Dawcy Krwi, który na jej

i Wójta wniosek został radnemu przyznany przez Ministra Zdrowia. Po odznaczeniu i gratulacjach

przekazanych Panu Krzysztofowi  przez posłankę, Wójta Gminy i  Przewodniczącego Rady Gminy

Lubasz,   Pani  Małgorzata  Janyska  złożyła  wszystkim naszym  mieszkańcom najlepsze  życzenia

z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia.

Natomiast  Wójt  Gminy  korzystając  z  przerwy  w  obradach  złożył  życzenia   w  imieniu  swoim

i pracowników Urzędu Gminy, dużo zdrowia   z okazji imienin   Przewodniczącemu Rady  Panu

Wiesławowi Łyczykowskiemu. Do życzeń tych dołączyli  Wiceprzewodniczący Rady  Gminy  Pan

Ryszard Borowiak i Pan Henryk Geremek, którzy życzenia składali w imieniu swoim i całej Rady.

Po przerwie powrócono do dalszego porządku obrad. 

Ad.1c przyjęcie protokołów z obrad  XXVII sesji Rady Gminy,

Pan Andrzej Macyszyn  – sekretarz obrad XXVIII  sesji stwierdził, że zapoznał się z protokołem

z przebiegu sesji, która miała miejsce w dniu  08 listopada i uważa iż protokół odzwierciedla jej

przebieg.  Zaznaczył,  że  protokół  jest  do  wglądu  na  stanowisku  obsługującym  radę  oraz

zamieszczony zostanie na stronie internetowej. Wnioskuje o przyjęcie protokołu bez  odczytywania.

Przewodniczący Rady Gminy  poddał wniosek pod głosowanie i protokół z obrad XXVIII  sesji

Rady  Gminy Lubasz został przyjęty jednogłośnie  bez odczytywania. 
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W głosowaniu udział wzięło 12 obecnych radnych. 

Ad.1d  informacja o realizacji uchwał Rady Gminy Lubasz  podjętych w trakcie obrad XXVIII sesji

Przewodniczący Rady Gminy  stwierdził, że informacja  ze sposobu realizacji  uchwał podjętych

podczas obrad XXVIII sesji została radnym doręczona przed posiedzeniem komisji. Zapytał  czy są

zapytania do przedstawionej informacji. Uwag ani pytań  nie zgłoszono.

Ad. 1e  informacja o działaniach Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym   

Wójt  Gminy  powiedział,  że  od  ostatniej  sesji  Rady  Gminy  upłynął  nieco  ponad  miesiąc.

Ostatnia  sesji  Rady  Gminy  odbyła  się 08 listopada bieżącego roku. Była poświęcona ważnemu

zagadnieniu, a mianowicie założeniom do przyszłorocznego budżetu Gminy. Opracowanie projektu

tego budżetu zajęło kluczowe miejsce w tym okresie.  Zarządzenie przyjmujące projekt budżetu

Gminy  na  2014  rok  zostało  podpisane  przeze  mnie  14  listopada.  Jego  podpisanie  poprzedziła

żmudna  praca  polegająca  na  sporządzeniu  skomplikowanych  wyliczeń  strony  dochodowej  oraz

wydatkowej  projektu  planu  finansowego  Gminy.  Państwo  radni  otrzymali  ten  projekt  i  wydali

swoją opinię w trakcie ostatniego posiedzenia komisji. Następna sesja Rady Gminy poświęcona

będzie  przyjęciu  budżetu  Gminy  na  następny  rok.  Wówczas  przedstawimy  szczegóły  w  nim

zawarte. 

Spośród innych zagadnień, którymi zajmowaliśmy się w okresie między sesjami na uwagę 

zasługują :

1. rozliczenia i weryfikacje związane z projektami unijnymi,

2. korekta budżetu Gminy  2013 roku,

3. rozstrzygnięcia przetargów na zagospodarowanie mienia komunalnego oraz inwestycje,

4. uroczystość 50- cio lecia pożycia małżeńskiego

5. 40 – lecie nowego budynku Szkoły Podstawowej w Lubaszu,

6. imprezy rekreacyjne dla naszych mieszkańców.

 Trwają intensywne prace nad rozliczeniem projektów unijnych, których realizacja zakończyła się

w  bieżącym  roku.  Nie  zakończyła  się  jeszcze  kontrola  największego  projektu  inwestycyjnego

„Ochrona wód zlewni rzeki Noteć”. Przez to wątpliwe, a raczej niemożliwe jest uzyskanie ostatniej

transzy  środków.  Ma  to  swoje  znaczenie,  gdyż   na  ten  cel  gmina  zaciągnęła  pożyczkę  na

wyprzedzające finansowanie w wysokości 700 tysięcy złotych płatną do końca roku. Trzeba będzie

zatem przedłużyć termin jej spłaty.

Bardzo  zaawansowane  jest  rozliczenie  projektu  „Termomodernizacja  obiektów  użyteczności

publicznej”.  Po zakończeniu realizacji  projektu  i  naliczenia  kar  umownych,  sporządzony  został

wniosek o aneks. Aneks został już podpisany, a także sporządzony wniosek o płatność.
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Jak  już  mówiłem  na  ostatniej  sesji,  pozytywnie  zweryfikowany  został  projekt  „Modernizacja

centrum rekreacyjnego II etap . Po sporządzeniu wniosku o płatność konieczne było sporządzenie

jego korekty, które oczekuje na weryfikację.

Sporządzono także  weryfikacje  dwóch  wniosków o  płatność  z  tzw.  Małych  projektów.  Chodzi

o plac zabaw przy świetlicy w Kruteczku oraz modernizacje boiska sportowego w Kruczu.

Cały czas  niewyjaśniona pozostaje  sytuacja  dwóch projektów z PO RYBY czyli  „Modernizacji

ścieżki  spacerowo  edukacyjnej  przy  jeziorze  w  Lubaszu”  oraz  „Rekultywacja  jeziora  „.  Nie

zakończony  proces  weryfikacji  wniosków  powoduje  niemożliwość  końcowego  rozliczenia

projektów.  Nie  ma  to  większego  znaczenia  dla  budżetu  Gminy,  gdyż  skorzystaliśmy  w  tym

przypadku z formy zaliczki i płatności zostały z niej uregulowane.

Przez cały okres trwa bieżący monitoring realizacji tegorocznego budżetu Gminy. Śledzimy przede

wszystkim stronę dochodową budżetu i pod tym kątem możliwości wydatkowania. Na dzisiejszą

sesję  przygotowane  zostały  propozycje  uporządkowania  tak  jednej  jak  i  drugiej  strony  planu

budżetu. Szczegółowo zostaną omówione przez Panią Skarbnik.

Po  rozstrzygnięciu  przetargu  na  wykonanie  odwodnienia  ulicy  Jaśminowej  w  Lubaszu  i

uzupełnieniu  limitu  środków  na  to  zadanie,  podpisana  została  umowa  i  rozpoczęła  się  jego

realizacja. Trwają intensywne prace przy tej inwestycji.

Zakończony został także przetarg na dzierżawę gruntów mienia komunalnego z przeznaczeniem na

budowę  pawilonu  POLO  MARKET.  Plan  zagospodarowania  przestrzennego  umożliwiający

realizację inwestycji został już opublikowany i wkrótce wejdzie w życie. Od tego momentu zacznie

też obowiązywać umowa dzierżawy. W ramach oferty przetargowej, inwestor przekaże 50 tysięcy

dzierżawy na utwardzenie drogi przeciwpożarowej przy świetlicy w Lubaszu. Pozostałe przetargi

na sprzedaż mienia komunalnego nie zostały rozstrzygnięte ze względu na brak oferentów.

Tradycyjnie,  jak  co  roku,  obchodziliśmy  w  naszej  gminie  uroczyste  wręczanie  Medali  Za

Długoletnie Pożycie  Małżeńskie,  z okazji  50 rocznicy  pożycia  małżeńskiego. Jest  to wyjątkowe

święto zarówno dla par małżeńskich i ich rodzin, jak i dla  samorządu gminy. W dniu 27 listopada

2013 roku do Urzędu Gminy  w Lubaszu przybyli  Jubilaci  obchodzący  „Złote  Gody”  w gronie

których byli Państwo:

Kazimiera i Klemens Michalak   -  zam. Stajkowo

Janina i Zefiryn Kulka                 – zam. Miłkowo

Jadwiga i Tadeusz Wiza               – zam. Lubasz

W uroczystości  ze  względów  zdrowotnych  nie  mogli  uczestniczyć  Państwo Maria  i  Zygmunt

Trokowscy – zam. Miłkowo. 
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Podczas  tej  doniosłej  uroczystości  współmałżonkowie-Jubilaci  złożyli  sobie  nawzajem 

podziękowania za wspólne przeżyte lata, odebrali tez gorące słowa życzeń.

W dowód  społecznego  uznania  dla  trwałości  małżeństwa  i  rodziny uhonorowano  małżonków

Medalami  Za  Długoletnie  Pożycie  Małżeńskie  nadanymi  przez  Prezydenta  Rzeczypospolitej

Polskiej oraz obdarowano małżonków podarunkami.

29 listopada 2013 r. na hali sportowo-widowiskowej w Lubaszu odbył się koncert jubileuszowy

z okazji 40-lecia powstania Publicznej Szkoły Podstawowej w Lubaszu.

Na uroczystości nie  zabrakło byłych dyrektorów szkoły,  emerytowanych pracowników i licznie

przybyłych absolwentów. Cały  koncert  swoim poziomem artystycznym znacznie wybił  się poza

sztampową,  szkolną  akademię.  Życzenia  szkole  złożył   wicestarosta  Tadeusz  Teterus  oraz

przewodnicząca  Rady  Rodziców Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  Michalina  Ewert.

Swoje życzenia przekazali także w przesłanym filmie  pani Poseł Maria Janyska oraz listownie:

eurodeputowany Marek Siwiec, Minister Rolnictwa i Rozwoju Wsi, Stanisław Kalemba. 

Po krótkiej  części oficjalnej przyszedł  czas na przedstawienie,  przygotowane w głównej mierze

przez uczniów lubaskiej podstawówki oraz muzyków Syntezy Lubasz.  Na ogromnym telebimie

zawieszonym  na  scenie,  w  trakcie  koncertu,  pojawiały  się  filmy  z  wypowiedziami  byłych

dyrektorów, którzy wspominali  swój czas, kiedy to oni zarządzali placówką. Na wyświetlanych

zdjęciach pojawiały  się  twarze sprzed lat, wywołując niesamowite reakcje.   Zdjęcia przywołały

wiele  wspomnień  i  wzruszeń.  Na  scenie  zaprezentował  się  również  Teatr  Żyła  –  żywa  wciąż

legenda  lubaskiej  podstawówki.  Pokazano archiwalne  materiały  i  zaproszono uczestników tego

wspaniałego przedsięwzięcia oraz jego dobrego ducha i animatora – Jana Pertka.. Tańcem koncert

uświetnił  zespół  Chilli  prowadzony  od  lat  przez  panią  Ewę Matuszczak.  Pojawiła  się  również

jeszcze  jedna,  zespołowa  retrospekcja  –  zespół  taneczny  Fox,  prowadzony  przez  panią  Annę

Geremek. Zespół Fox, po latach, w starym, niezmienionym składzie, zaprezentował nam na żywo

układ taneczny sprzed lat, robiąc ogromny show i zbierając gromki aplauz. Wystąpił także chór

Jutrzenka.   Koncert  zakończyła  projekcja  fragmentów  filmu:  „Strajk  Dzieci  Lubaskich”

zrealizowanego przy współpracy z lubaskim GOK.

Na zakończenie, wszyscy przybyli dyrektorzy wspólnie na scenie odśpiewali hymn szkoły. 

Jak zwykle miniony czas był to okres wielu imprez rekreacyjnych zorganizowanych dla naszych

mieszkańców.

W Dniu  Niepodległości  11  listopada  w  lubaskim  kościele  odbyła  się  uroczysta  Msza  Święta

w intencji  Ojczyzny  z  udziałem pocztów sztandarowych,  delegacji  szkolnych,  zakładów pracy

i organizacji społecznych z terenu Gminy Lubasz. Swoistym przesłaniem tegorocznej Mszy Św.

było  wychowanie  młodego  pokolenia  w  duchu  patriotyzmu  i  pracy  dla  naszej  Ojczyzny.
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Patriotyczny  program przygotowany został  pod kierunkiem nauczycielek SP w Jedrzejewie Pań

Jolanty Madaj i Barbary Kaniewskiej oraz od strony  muzycznej – Pani Ewy Zagrodzkiej.

Po  uroczystej  mszy  św.  złożone  zostały  wiązanki  kwiatów  przy  Pomniku  Powstańców

Wielkopolskich na przykościelnym cmentarzu, w asyście pocztów sztandarowych.

W ramach obchodów  95- tej rocznicy odzyskania niepodległości uczniowie klas drugich i trzecich

Prywatnego Liceum Ogólnokształcącego   im. I. J. Paderewskiego w Lubaszu wraz z opiekunami

i  dyrekcją  szkoły  udali  się  na  zaproszenie  kancelarii  prezydenta  Rzeczpospolitej  Polskiej  na

obchody centralne – do Warszawy. 

Młodzież wraz z pocztem sztandarowym  z biało-czerwonymi kotylionami na piersi i tarczą szkoły

udała się do Parku Ujazdowskiego, gdzie pełniła wartę honorową pod pomnikiem patrona szkoły –

Ignacego Jana Paderewskiego, jednego z przystanków na trasie marszu prezydenckiego.

Przed pomnikiem wirtuoza i męża stanu kwiaty składali premierzy III RP: Jan Krzysztof Bielecki,

Waldemar  Pawlak,  Józef  Oleksy,  Włodzimierz  Cimoszewicz,  Jerzy  Buzek,  Kazimierz

Marcinkiewicz oraz obecny  premier  Donald Tusk.  Młodzież miała  zatem okazję  spotkać ludzi,

którzy wpływali i wpływają na obecny kształt polityczny Polski.

Największym zaszczytem tego dnia stała się możliwość osobistego poznania prezydenta naszego

kraju – Bronisława Komorowskiego, który złożył wieniec pod pomnikiem mistrza Paderewskiego. 

Koło  PZW w Lubaszu  otwartymi  zawodami  spinningowymi  zakończyło  wędkarski  sezon.  Do

wzięcia  udziału  w zawodach  chęć  uczestnictwa  zgłosiło  15  zawodników,  jednak  na  starcie  do

rywalizacji stanęło ich tylko dwunastu.

     Pogoda  i  humory  dopisywały,  jednak  ryby,  jak  to  na  zawodach  bywa,  brały  ale  poniżej

regulaminowego wymiaru. Najczęściej na wędkę łowiły  się szczupaki w granicach do 45 cm, a

powinno być 50 cm . Tak samo było z okoniem, regulaminowy wymiar to 20 cm, a trafiały się

sztuki 12-18 cm. Najczęstsze brania były  w środkowej strefie  jeziora,  a  dużo słabiej  wypadały

okolice plaży i w zatoce tzw. „gorzelni”.

    Pierwszy  Puchar  Jez.  Dużego  organizowany  od  tego  roku  przez  lubaskie  koło  zdobył  kol.

Mariusz Krysiak za szczupaka o dł. 61 cm i wadze 1665g. Cztery pozostałe ufundowane przez

organizatora  nagrody  w  postaci  sprzętu  wędkarskiego  rozlosowano  pośród  pozostałych

zawodników.

    Gorący posiłek po zawodach oraz kawa spożywane w ciepłym pomieszczeniu GOK w Lubaszu,

jak  też  opowieści  wędkarskie  poprawiły  minorowy  nastrój  uczestników.  Zawody  zakończono

wędkarskim pozdrowieniem „Cześć wodom” oraz wspólnym zdjęciem, życząc sobie pomyślności i

dużej ryby w przyszłym sezonie.

Przed nami gorący okres przedświąteczny wypełniony spotkaniami wigilijnymi i jasełkami.Z okazji
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zbliżających  się  Świąt  Bożego  Narodzenia  chciałbym  złożyć  serdeczne  życzenia  wszystkim

Państwu, by Nowonarodzone Dziecię tchnęło w nas wiele pozytywnej energii do pracy dla naszych

rodzin i Gminy. Do informacji Wójta  pytań ani uwag nie zgłoszono. 

Ad.2 Przyjęcie uchwał w sprawie. 

Ad.  2.1.   zmiany Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2013 rok

Sekretarz Gminy powiedziała, że po  złożeniu przez podmioty posiadające zezwolenia na sprzedaż

napojów  alkoholowych  oświadczeń  w  sprawie  wysokości  obrotów  z  tego  tytułu  w  roku  2012

dokonano  przypisu  wielkości  opłat  jakie  te  podmioty  powinny  wnieść  w  roku  bieżącym.

W stosunku do ustalonych w roku ubiegłym szacunków kwota przypisu jest większa o 680,00 zł.

Obecna wielkość środków z tytułu opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych wynosi

109.505,00 zł. w tym 325,00 zł stanowią niewykorzystane środki z 2012 roku.

W planie wydatków dokonano następujących zmian

1.Zwiększono  o  3.724,00  zł  kwotę  przeznaczoną  na  finansowanie  i  prowadzenie  zajęć

w świetlicach opiekuńczo-wychowawczych, socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem

alkoholowym.

2.Zwiększono o 1.660,00 zł kwotę przeznaczoną na finansowanie Gminnej Komisji Rozwiązywania

Problemów Alkoholowych.

3.Zmniejszono  o  2.600,00  zł  kwotę  przeznaczoną  na  realizację  programów  edukacyjno-

profilaktycznych w szkołach i prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych.

4. Zmniejszono o 4,00 zł kwotę przeznaczoną na organizowanie lokalnych imprez profilaktycznych

promujących styl życia wolny od nałogów.

5.Zmniejszono  o  1.200,00  zł  kwotę  przeznaczoną  na  prowadzenie  i  finansowanie  Punktu

Konsultacyjnego przez psychologa.

6.Zmniejszono o 900,00 zł kwotę przeznaczoną na utrzymanie działalności klubu AA.

W związku z powyższym po dokonanych zmianach na:

– prowadzenie i finansowanie Punktu Konsultacyjnego przez psychologa dla osób

            uzależnionych i ich rodzin  przeznacza się  13.200 zł

– finansowanie i prowadzenie zajęć w świetlicach opiekuńczo – wychowawczych, 

            socjoterapeutycznych dla dzieci z rodzin z problemem alkoholowym – 9.849,-

– dofinansowanie obozów, kolonii i warsztatów wyjazdowych z zajęciami profilaktyczno-   

             rekreacyjnymi dla dzieci z rodzin zagrożonych uzależnieniami – 5.000,-

– realizację programów edukacyjno - profilaktycznych w szkołach i prowadzenie

            pozalekcyjnych zajęć sportowych – 36.500,-
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– organizowanie lokalnych imprez profilaktycznych, promujących styl życia wolny od

            nałogów –    9.996,-

– finansowanie dożywiana dzieci uczęszczających do świetlic opiekuńczo- wychowawczych,

            socjoterapeutycznych – 20.000,-

– finansowanie działalności kluba AA – 2.100,-

– finansowanie pełnomocnika zadań Programu (zwanego dalej Pełnomocnikiem  

– ds.Profilaktyki) wraz z zapewnieniem środków niezbędnych do koordynacji – 5.000,-

– dofinansowanie Izby Wytrzeźwień- 1.200,00

– na działalność Komisji przeznacza się w Programie kwotę  - 6.660,-

Nad projektem  uchwały nie dyskutowano i po głosowaniu uchwała  przyjęta została jednogłośnie

(głosowało  15  radnych) .

Uchwała nr XXIX/290/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.   2.2. zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe  odprowadzenie ścieków

na terenie gminy Lubasz na rok 2014.

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy zaznaczając, że zatwierdzenie taryf powróciło po

miesięcznej przerwie bowiem na ostatniej sesji Państwo radni zdecydowali o odrzuceniu projektu

uchwały w całości. Jedno z pytań dotyczyło wyliczeń,  a mianowicie chodziło o amortyzację, która

była liczona od wartości  brutto a  zdaniem  radnych winna być liczona  netto ponieważ stawki

obowiązywać będą od przyszłego roku.  Obecnie  kwoty te zostały  skorygowane i  liczone są  od

wartości netto czyli od wartości majątku spółki jaki został jej przekazany aportem  uchwałą podczas

ostatniej  sesji.  Druga sprawa dotyczyła  ilości  ścieków i  wody,  która  była  różnie  przyjmowana.

Obecnie przyjęta ilość 240 tys  wody liczona jest wg ilości wody sprzedanej    wyfakturowanej

przez Spółę, a nie ilość wody wyprodukowanej i jest  to zgodne z rozporządzeniem taryfowym.

Jeżeli chodzi o ścieki to jest różnica w ilości – w poprzednim wniosku było 145 tys a obecnie ścieki

zostały podzielone na dowożone i dopływające do oczyszczalni przy czym z tych dopływających

liczone  są  te  które  wynikają  z  faktur.  O  ile  taryfa  dotycząca  produkcji  wody  obniżyła  się

i wynosi 3,83 za m3 to  taryfa po skorygowanej ilości ścieków wzrosła do 8,61 zł za m3. 

Na komisjach przed obecną sesją prowadzono żywą dyskusję w wyniku której ustalono cenę za

odbiór ścieków i dostawę wody, a ponadto ustalono aby ścieki dowożone obciążyć również opłatą

w wysokości 0,93 zł za m3. 

Następnie  Sekretarz  Gminy  odczyta  cały  projekt  uchwały,   w  którym  ceny  ustalono  na

następującym  poziomie. 

Woda 3,33 zł za m3 oraz 2zł opłaty abonamentowej
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ścieki 4,70 zł za m3 dla dostawców indywidualnych i 5,97  dla pozostałych  oraz dopłata do m3

wody   w  wysokości  0,46zł   do  m3 i   do  oczyszczenia  m3 nieczystości  systemem sanitarnym

dostarczanych 3,91zł   i 7,68 zł do dowożonych wozami asenizacyjnymi

Radny Łukasz Wlekły -   powiedział,  że jako Rada nie mają wpływu na taryfy,  które po ustaleniu ceny

niestety wpływają na wysokość dopłaty do produkcji wody czy też oczyszczenia ścieków.  Zaznaczył że nie

był  za powstaniem spółki i  sprawdził jaka  jest cena wody w  zakładzie w którym byśmy  byli  gdyby

w Lubaszu nie powstała spółka. Na 2014 rok ceny jeszcze nie ustalono, ale   zgodnie z uchwałą podjętą

w 2012 roku cena wody na 2013 rok ustalona została na poziomie jak w Lubaszu. Natomiast gminy będące

w tej spółce nie dopłacały ani grosza do jej produkcji.  Jeżeli zaś chodzi o ścieki to stawkę ustalili również na

naszym  poziomie,  a  dopłata  gminy  do  oczyszczenia  m3  nieczystości  wyniosła  0,90  zł,  gdzie  my

dopłacaliśmy ponad 2 zł. Analizując powyższe należy zauważyć, że gdybyśmy byli w poprzedniej spółce to

zaoszczędzilibyśmy ponad 150 tys zł   co można by było przeznaczyć na różne inwestycje. Byłem przeciwny

powstaniu spółki bowiem jak coś powstaje to :rodzi: koszty  i  to się potwierdza. Mamy wyższe koszty

aniżeli gmina Czarnków, dlatego będę przeciwny tej uchwale tym bardziej że do 2016 roku koszty w całości

powinni ponosić mieszkańcy. 

Radny Józef  Cichorek – reprezentuję tych mieszkańców którzy są bardzo pokrzywdzeni  ze względu na

odległość zamieszkania od oczyszczalni – Prusinowa i Kruteczka, ponieważ ponoszą oni bardzo duże koszty

za sam dowóz nieczystości do oczyszczalni (beczkowóz 80 zł)  Wnoszę wniosek formalny aby zwolnić je

z  opłat.  Ponadto  wnoszę  o  przywrócenie  cen  proponowanych  w  pierwszym  projekcie  uchwały  tj

umniejszenie ceny wody oraz ceny za oczyszczenie ścieków  o 20 groszy i powrócenie do ceny 3,13 za m3

wody i 4,50 za m3 ścieków

Sekretarz Gminy powiedziała,że sprawdziła po komisji jakiej liczby naszych mieszkańców dotyczą stawki za

ścieki  dowożone  tzn.  ile  gospodarstw  domowych  faktycznie  ścieki  wywozi  w  poszczególnych  wsiach.

W związku z tym, że nie mieliśmy prądu praktycznie od piątku nie udało mi się zrobić całej gminy, ale

wygląda to tak

Krucz średniomiesięcznie do oczyszczalnik trafia 66 m3 ścieków  od 14 osób

Kruteczek – 23m3 od 5 osób

Kamionka  –  średnio  69m3  przy  czym  duża  ilość  przypada  tu  na  budynek  socjalny  a  pozostałe  od  6

gospodarstw

Prusinowo - 12m3 od 2 osób

Zaznaczyła,  że  z  powyższego wynika  odpowiedź  na  pytania  radnych  jaka  skala  osób  dotyczy  ścieków

dowożonych do oczyszczalni  oraz to, że niestety nie wszystkie ścieki do oczyszczalni docierają. 

Radny Jarosław Torzyński – stwierdził, że dostawcy indywidualni, których ścieki dopływają do oczyszczalni

będą płacić 4,50 zł za m3 a wszyscy którzy nie zostali podłączeni za sam dowóz płacą 8zł za m3, dlatego też

jestem przeciwny ustaleniu ceny za ścieki dowożone.

W związku z tym, że dalszych uwag i  pytań nie było Przewodniczący  Rady usystematyzował wnioski

radnego Józefa Cichorka i przystąpił do głosowania nad wnioskiem aby odstąpić od opłat za spust ścieków
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dowożonych do oczyszczalni 

 Za -   10    Przeciw - 5

Przewodnicy Rady stwierdził, że wniosek przeszedł większością głosów i przystąpił do  głosowania nad

drugim wnioskiem tj do przywrócenia pierwotnie proponowanych cen tj.

za wodę  3,17;  ścieki dla indywidualnych  4,50 i zakładów  5,77

Głosowanie

Za -   8          Przeciw -  3          wstrzymujących się - 4

Wobec tego, że obydwa wnioski przeszły większością  głosów Sekretarz odczytała brzmienie uchwały po

poprawkach

Glosowanie  

Za  - 9             Przeciw – 3     Wstrzymujących się – 3

Uchwała nr XXIX/291/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad 2.  3  .przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze

działek nr  771/2 i 771/4  położonych w obrębie wsi Lubasz.

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy. Dotyczy obszaru po prawej stronie ul. Chrobrego od ul.

Stajkowskiej do Meteoru, gdzie zgodnie z obowiązującym planem nie ma możliwości wjazdu na działki

771/2 i 771/4. Istniejący w tym rejonie wjazd należałoby przesunąć i poszerzyć co wymaga zmiany planu. 

Radny Krzysztof Wiza – zapytał czy wnioskodawca pokryje koszty tej zmiany 

Sekretarz  Gminy –  powiedziała,  że  warunkiem  zmiany  planu  jest  przygotowanie  jej  koncepcji  przez

wnioskodawcę bowiem od stycznia przyszłego roku (o czym była mowa na komisjach) gmina nie może

przyjmować darowizn.  W związku z czym wnioskodawca przygotowuje całą zmianę i przedkłada Radzie do

zaakceptowania i to on ponosi koszty.

Radny  Krzysztof  Wiza zapytał  czy  osoby  wnioskujące  o  zmianę  planu  rozmawiały  z  właścicielami

sąsiednich działek? 

Sekretarz Gminy – ja nie mogę powiedzieć czy prowadzili czy nie prowadzili rozmów, ponieważ nie wiem

Radny  Józef  Cichorek  zapytał  czy  w  ogóle  jest  możliwość  przeprowadzenia  takiej  zmiany,  czy  drogi

wojewódzkie  zgodzą  się  na  usytuowanie  wjazdu?  Może  okazać  się,  że  wyłożone  zostaną  pieniądze,

a zarządca drogi się nie zgodzi. 

Sekretarz Gminy – nie znam przepisów prawa jakimi kieruje się  zarządca drogi  w takich sprawach. To się

dopiero okaże na etapie postępowania planistycznego.  

Gmina  nie  ma  tutaj  udziału  finansowego,  gdyż  wnioskodawcy  deklarowali  przygotowanie  zmiany  we

własnym zakresie co oznacza, że przedstawią gotowa zmianę z opinią i wszystkimi uzgodnieniami. 

Radny Józef Cichorek – w takim razie uchwała trzeba odrzucić bo jest w niej zapisane, że gmina przystępuje

do zmiany planu. 

Pan P.B.– nikt z sąsiadów nie wie że coś takiego będzie

Sekretarz Gminy – i nie musi, dopiero po przyjęciu uchwały o przystąpieniu do zmiany rusza procedura

planistyczna w trakcie której wszyscy zainteresowani zostaną poinformowani. Jeżeli uchwała nie zostanie
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podjęta nikt nie będzie nikogo informował, ponieważ nie ma takiej potrzeby. Nic się nie zmieni. To Rada ma

prawo zmiany planu i od niej zależy czy uchwałę o przystąpieniu podejmie czy nie. Od przyszłego roku

zmienia  się  tylko  to,  że  gmina  nie  może  przyjąć  darowizn,  gdyż  zakwestionowała  to  Regionalna  Izba

Obrachunkowa  o  czym  była  już  mowa  przy  omawianiu  projektu  budżetu  na  przyszły  rok.    Obecnie

wnioskodawca zleca sam opracowanie zmiany planu i przedstawia gotowy do akceptacji Radzie. 

Radny Adam Zielsdorf – kto jest obecnym właścicielem drogi oznaczonej numerem 779

Sekretarz Gminy – Gmina Lubasz 

Dalszych uwag i pytań nie było 

Glosowanie  

Za - 8             Przeciw – 3     Wstrzymujących się – 4

Uchwała nr XXIX/292/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.  2.4  .  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na obszarze

działki  nr  588/2  położonej w obrębie wsi Lubasz

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy. Dotyczy obszaru przy ul. Zielonej. Właściciel działki 588/2,

który kupił ją po podziale działki 588 nie ma możliwości zabudowy ponieważ zgodnie z obowiązującym

planem nie ma drugiej linii zabudowy. W związku z tym konieczne jest dokonanie zmiany zapisów w tym

planie i proponuje się tam zabudowę usługowo – mieszkaniową. 

Uwag i pytań nie było 

Głosowanie  

Za 14              Przeciw – 0     Wstrzymujących się – 1

Uchwała nr XXIX/293/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad    2.5  .  wyrażenie  zgody  na  zawarcie  umów  dzierżawy  działki  nr  3068  położonej   w  obrębie  miasta

Czarnków 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.  Zgodnie z brzmieniem zapisów ustawy o gospodarce

nieruchomościami  uchwała  Rady  Gminy  jest  wymagana,  gdy  po  umowie  zawartej  na  czas

oznaczony  do  3  lat  strony  zawierają  kolejne  umowy,  których  przedmiotem  jest  ta  sama

nieruchomość. Wójt Gminy może podpisac umowy na kolejne trzy lata ale za zgodą Rady Gminy

wyrażoną w formie stosownej uchwały.  Działka,  o której mowa położona jest w Czarnkowie,  a

pożytki z tego tytułu zasilają budżet

Uwag i pytań nie było 

Głosowanie  

Za 15 (jednogłośnie) 

Uchwała nr XXIX/294/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad 2  .6.   zgłoszenia do programu „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020” sołectw: Antoniewo, Dębe, Goraj-

Bzowo, Jędrzejewo, Kamionka, Krucz, Kruteczek, Klempicz, Lubasz, Miłkowo, Nowina, Prusinowo, Sławno,

Sokołowo, Stajkowo. 
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Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy.

Program „Wielkopolska Odnowa Wsi 2013-2020” wspomaga finansowo działania podejmowane

w sołectwach  Województwa Wielkopolskiego,  w  którym mogą  uczestniczyć  sołectwa  z  terenu

województwa  wielkopolskiego,  w  których  to  zebrania  wiejskie  podejmą  stosowną  uchwałę

o akcesie do programu. Nadto warunkiem koniecznym do uczestnictwa w programie jest podjęcie

przez Radę Gminy uchwały o zgłoszeniu sołectw do w/w programu.  

Uwag i pytań nie było 

Głosowanie  

Za 15 (jednogłośnie) 

Uchwała nr XXIX/295/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad   2.7.   zmian w budżecie gminy 2013 rok

Projekt zmian przedstawiła Skarbnik Gminy  zaznaczając, że w związku z tym że część dochodów nie udało

się i nie uda się wykonać do końca roku konieczne są zmiany w budżecie zarówno po stronie dochodów jak

i wydatków i tak:

W zakresie dochodów 

1.Darowizna  inwestora  (  POLO MARKET)  na  utwardzenie  miejsca  pod czasowe przeniesienie

targowiska w związku z planowaną budową marketu – 50.000 zł.

2.Korekta planu dochodów  gminy tj. łączne zmniejszenie planu o 95.000 zł  wynikające z:

1) zwiększenia wpływów ( 244.400 zł) z tyt: 

a) mandatów karnych  i innych opłat( za zajęcie pasa drogowego, poszukiwania 

złóż na gruntach gminnych)  – 79.000 zł,

b) kary umownej za opóźnienie wykonawstwa inwestycji                                           

( termomodernizacja) – 55.500 zł,

c) podatku od nieruchomości osób prawnych – 30.000 zł,

d) czynszów , dzierżaw, służebności przesyłu   - 36.600 zł,

e) udziału współwłaścicieli w  remoncie dachu na budynku Ośrodka Zdrowia w 

Lubaszu – 9.300 zł,

f) podatku od spadków i darowizn – 5.000 zł,

g) opłaty targowej – 4.000 zł,

h) wynajmu hali sportowej – 4.000 zł,

i) pozostałych wpływów ( m.in. kosztów upomnień , odsetek) – 21.000 zł.    

2)zmniejszenia wpływów ( 339.400 zł) z tyt:

a) udziałów podatku dochodowego od osób fizycznych – 80.000 zł,

b) sprzedaży mienia komunalnego – 65.000 zł,
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c) dofinansowania unijnego ( termomodernizacja) – 55.000 zł,

d) opłat za korzystanie ze stołówki szkolnej – 45.000 zł,

e) opłat i kar za gospodarcze korzystanie ze środowiska ( udziały                              

z Urzędu Marszałkowskiego) – 40.000 zł,

f) podatku od nieruchomości osób fizycznych – 20.000 zł,

g) udziałów podatku dochodowego osób prawnych – 12.000 zł,

h) pozostałych wpływów ( m.in. opłata skarbowa, karta podatkowa podatek leśny 

os.prawne ) – 22.400 zł.

3.Zmniejszenie poz. planowanych wpłat na opracowanie planu zagospodarowania przestrzennego 

( Rolpol) – 28.290 zł. 

4.Zwiększone opłaty z tyt. zezwoleń na sprzedaż alkoholi – 680 zł – z przeznaczeniem na koszty 

profilaktyki p.alkoholowej.

5.Dochody z wynajmu świetlic wiejskich -1.114 zł ( Stajkowo – 1.000 zł, Nowina -114 zł z 

przeznaczeniem na  wyposażenie świetlic).

W zakresie wydatków

1. Korekta planu wydatków  gminy tj. łączne zmniejszenie planu  o 95.000 zł  wynikające z:

1) zmniejszenia limitu ( 205.000 zł )  z tyt:

a ) planowanych odsetek od kredytów i pożyczek – 115.000 zł,

b) opłat za zużycie energii – oświetlenie uliczne  - 42.000 zł,

c)  planowanej dotacji dla jednostki OSP Lubasz – 14.038 zł,

d)  kosztów za schronisko dla psów – 11.000 zł,

e)  kosztów zarządzania kryzysowego – 8.750 zł,

e) dotacji dla Edukacji Lubasz – 7.409 zł,

f) odszkodowań za przejęte pod drogi  grunty – 2.500 zł,

g) kosztów energii ( boisko ORLIK) – 2.498 zł,

h) planowanej , a nie przekazanej dotacji dla organizacji pożytku publicznego – 

    1.500 zł,

i) dotacji dla niepublicznego przedszkola „Leśne Skrzaty” w Czarnkowie – 305 zł. 

2)  zwiększenia limitu ( 110.000 zł ) z tyt:

a) dopłaty do gospodarki wodno-ściekowej  - 75.000 zł,

b) diet i pozostałych kosztów Rady Gminy – 11.500 zł,

c) wynagrodzeń i pochodnych dodatkowo zatrudnionych pracowników w ramach prac 

publicznych – 8.000 zł,

d) kosztów opłat  pocztowych  ( dot .korespondencji w spr. nałożonych mandatów 
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karnych przez Straż Gminną) – 8.000 zł,

e) wykupu gruntów pod drogi – 2.500 zł,

f) na wypłatę zasiłków celowych osobom poszkodowanym podczas wichury – 5.000 zł.

 Łączna kwota dochodów po zmianach wynosi 27.087.661,29 zł

 Łączna kwota  wydatków po zmianach wynosi 27.540.992,29 zł

Radny Łukasz Wlekły – z jakich powodów nie wykonano dochodów ze stołówki szkolnej 50 tys zł

Skarbnik Gminy – plany mają to do siebie, że  nie zawsze się spełniają. Przyjęty był plan 141 tys zł

Z  tego  co  wiem,  z  wyjaśnień  dyrektora  wkalkulowane  były  dochody  z  EDUKACJI,  która  nie

korzystała dalej ze stołówki i to się odbiło na dochodach.  

Radny Łukasz Wlekły – mam wniosek formalny. Ponieważ dyrektor szkoły  powinien przestrzegać

planu  finansowego  powinien  on  zabiegać  o  wykonanie  przyjętego  planu,  dlatego  wnioskuję

o pozostawienie tego planu i zobowiązanie dyrektora do jego wykonania.  

Skarbnik Gminy – ja nikogo nie bronię, ani nie ganię, ale jest wiadome, że w ciągu kilku dni nie

uda się zrealizować takiego planu. 

Radny Tomasz Biernat  – na komisji usłyszeliśmy od Pani Skarbnik, że Edukacja wymówiła, ale

z tego co wiem to nie Edukacja,  a Dyrektor Szkoły wymówił umowę Edukacji z dnia na dzień i to

jest przyczyna, że nie wykonano planu. 

Przewodniczący  Rady  poprosił  Radnego  Łukasza  Wlekłego  o  uściślenie  wniosku,  gdyż  ten

proponowany jest bezzasadny.  

Radny Łukasz Wlekły  – powiedział, że zgłosił taki wniosek i zgodnie z nim można umniejszyć

wtedy kredyt o 50 tys zł. Zgodnie ze statutem Wójt i Skarbnik powinni doradzić jak można taki

wniosek wprowadzić a jeżeli nie można to wytłumaczyć dlaczego nie można. Natomiast Dyrektor

był zobowiązany  do wykonania dochodów

Skarbnik Gminy -   plany  finansowe które realizuje  dyrektor  dotyczą tylko wydatków. Natomiast

w zakresie dochodów  tak jak każdy  pracownik szacuje dochody ale realizuje  je Urząd Gminy

Zdarza się  więc że jak każdy   inny  plan może być   niewykonalny,  ale  konkretnie  dlaczego to

najlepiej wie sam Drektor.

Radny Adam Zielsdorf  -  mam pytanie do Dyrektora dlaczego  tak się stało?

Dyrektor   Szkoły  – potwierdzam to co powiedziała Skarbnik  - szkoła nie jest instytucją, która

generuje  dochody,  czyli  ja  nie  mam dochodów jako  placówka.  Potwierdzam to  co  mówił  Pan

Biernat to ja konkretnie jako dyrektor wypowiedziałem umowę EDUKACJI z powodów bardzo

prostych.  Zawarliśmy  umowę  na  podstawie  posiadanej  wiedzy   ale  po  trzech  miesiącach

dowiedzieliśmy się, że nam tego robić nie wolno – w sensie prawnym, i to jest wszystko. 

Radny Tomasz Biernat  – to Dyrektor na piśmie wyjaśni na podstawie jakich przepisów umowę
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wypowiedział,  żebyśmy  wszyscy  wiedzieli  jak sprawa wygląda i  dlaczego pozbawiono  gminę

dochodów – może faktycznie Dyrektor ma rację. 

Przewodniczący Rady Gminy – czy oczekuje Pan odpowiedzi teraz?

Radny Tomasz Biernat – nie, na spokojnie 

Dyrektor Szkoły – ale ja chętnie udzielę odpowiedzi. Pan Biernat, który jest nauczycielem wie że

nas obowiązuje ustawa o systemie oświaty i tam znajdzie paragraf odnośnie stołówek i przeczyta

dokładnie to co mówię. Wykładnia tego przepisu, którego dokonaliśmy mówi,  że nam na zewnątrz,

poza  szkołą  na  tej  świetlicy  żywić  nie  wolno  (bo  to  nie  jest  stołówka  tylko  świetlica

z  dożywianiem)  Dziwi  mnie  bo  Pan  całe  życie  pracuje  w  tej  branży  i  zna  dokładnie  te

uwarunkowania. 

Radny Józef Cichorek – jak to się ma do gimnazjum  

Radny Tomasz Biernat – ja powiedziałem wyraźnie, że mnie chodzi o wyjaśnienie na piśmie bo

tego typu sprawy należy wyjaśnić pisemnie

Przewodniczący Rady Gminy – proszę udzielić odpowiedzi na piśmie Przewodniczącemu Komisji

Zdrowia,  Kultury i  Oświaty  i  do wiadomości Przewodniczącemu Rady Gminy  oraz uwzględnić

kwestię Pana Józefa Cichorka

Radny Tomasz Biernat – z tego co wiem uczniowie jedli  u siebie a nie na  świetlicy w Szkole

Podstawowej 

Przewodniczący Rady Gminy – Panie Łukaszu proszę o formalny wniosek na piśmie bo to co Pan

przedstawiał nie mogę uwzględnić

Radny  Łukasz  Wlekły -   ponieważ  była  tu  dyskusja  na  temat  opinii  prawnej  to  do  czasu  jej

przedstawienia  proszę  (jest  to  wniosek  formalny  )  o  wykreślenie   opłaty  ze  stołówki.  Dopóki

sprawa nie będzie wyjaśniona proszę o wykreślenie  zmniejszenia dochodów ze stołówki. 

Sekretarz Gminy – ja myślę, że Komisja Oświaty zajmie się tym problemem bo taka sugestia była

tutaj  Przewodniczącego.  Niemniej  jednak  jeżeli  Państwo  przegłosujecie  ten  wniosek  to  trzeba

zmienić również stronę drugą. Oczywiście można zmniejszyć kredyt, ale musicie Państwo zdawać

sobie sprawę, że tych pieniędzy nie ma i  nie będzie.  W związku z czym skąd weźmiemy pokrycie

na  nasze  zobowiązania  w wysokości  45  tys  zł.  Państwo wiecie  że  większość  budżetu jest  już

wykonana a to co nie jest to raczej już nie będzie. Komisja zajmie się sprawą czy można było te

dochody wypracować czy też nie, ale ja optuję jednak za tym abyście Państwo przychylili się do

propozycji Pani Skarbnik bowiem zapędzimy się w pewien zaułek z którego nie ma wyjścia 

Radny Tomasz Biernat  – może sprawą winna zająć się Komisja Rewizyjna a nie Oświaty bo ona

bardziej powołana do kontrolowania budżetu? 

Przewodniczący Rady Gminy – poprosił Pan o pisemne wyjaśnienie. Otrzyma je Pan i poprowadzi
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prace swojej Komisji. Jeżeli będzie Pan potrzebował wsparcia w pracach może uczestniczyć radny

Józef Cichorek bez prawa głosowania.  Proszę teraz Panią mecenas o poradę jaki wniosek mam

głosować? 

Radca  Prawny –  wnioskodawca  winien  doprecyzować  wniosek.  Z  wyjaśnień  jakie  tutaj

przedstawiono  i  biorąc  pod  uwagę  art  60  Wójtowi  przysługuje   wyłączne  prawo  zgłaszania

propozycji  zmian w budżecie gminy i tak co do zasady nie podlegają one dyskusji  i głosujemy nad

całością (takie jest orzecznictwo i tak to wynika z komentarzy).  

Radny  Marcin  Filoda –  o  zmianach  w  budżecie  dyskutowaliśmy  szczegółowo  na  komisjach.

Niestety  był  ten  nieszczęsny  huragan  dlatego  mam  pytanie   jakie  koszty  gmina  poniosła  na

zarządzanie kryzysowe w tych dniach? 

Wójt  Gminy –  do  dziś  jesteśmy  na  etapie  szacowania  szkód.  W  zmianach  do  budżetu

zaproponowaliśmy 5 tys zł aby dać to minimum tym co najbardziej ucierpieli. Wiemy, ze możemy

dać do 6 tys najbardziej poszkodowanym. Przygotowujemy się do wypłaty do 2 do 3  tys zł. 

Radny Marcin Filoda – uważam, że moglibyśmy pozostawić tą kwotę 8.750 zł, z zarządzania 

kryzysowego aby tym ludziom pomóc

Sekretarz Gminy – jeżeli chodzi o koszty prowadzonej akcji ratunkowej to ich nie ma. To są koszty

osobowe  sztabu  osób,  które  poświeciły  swój  czas  i  ewentualnie  przejazdów po  terenie  gminy.

Natomiast jeżeli chodzi o kwestie wyceny szkód to już ja posiadamy i uzgodniliśmy pomoc z tymi

osobami.  Jedna  osoba  natychmiast,  bo  już  w  piątek  miała  wypłacone  (chodziło  o  budynek

mieszkalny  –  o  zabezpieczenie  dachu),  trzy  następne  otrzymają  pomoc  finansową  dzisiaj.

Największą  pomoc  musi  być  w  Nowinie  (3  –  5  tys),  gdzie  zawalił  się  szczyt  budynku

mieszkalnego. Było zgłoszenie także z Krucza, gdzie budynek był ubezpieczony i odbyły się już

oględziny. Właściciel otrzyma pomoc od ubezpieczyciela. Konieczna jest jeszcze nasza pomoc w

Stajkowie i w Sokołowie. Trzeba zwrócić uwagę, ze nie zawsze szkody są wyłącznie wynikiem

klęski. Są tez szkody spowodowane wieloletnimi zaniedbaniami właścicieli tych budynków. Gmina

poniosła jeszcze koszty związane z usuwaniem zasp, ale te koszty pokryte zostaną już z bieżącego

utrzymania dróg. 

Radny Józef Cichorek – Pani mecenas głosowaliśmy już każda zmianę osobno i było dobrze,  a

dzisiaj Pani mówi, że można tylko kompleksowo to co Wójt wniósł 

Radca Prawny -  ja nie mówię o uchwale budżetowej a o zmianach do budżetu to już jest inna

sprawa 

Radny Józef Cichorek – ja także, niedawno głosowaliśmy każdy punkt osobno i było dobrze, a

dzisiaj nie wolno – nie rozumiem. 

Skarbnik Gminy – jeżeli chcecie Państwo wyrzucić to dobrze, ale trzeba sobie zdawać sprawę, że
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pozostawiacie puste nie wykonane dochody około 45 tys. Wiemy już dzisiaj, że ich nie będzie.

Jeżeli się Państwo upieracie to w porządku. Możemy zrobić w ten sposób, że zmniejszymy dochody

od osób fizyczny  o  125 tys zł, a dochody ze stołówki pozostawimy na poziomie 141 tys 

Radny Józef Cichorek – to na jedno wychodzi

Skarbnik  Gminy –  oczywiście,  że  tak.  Mówię  Państwu,  że  jesteśmy  po  analizie  budżetu  –

dochodów i wydatków. Co mają za sens puste plany – jest to pytanie do Państwa. Muszę jeszcze

zaznaczyć, że to co proponuje Pan Łukasz, nie pobranie zaplanowanych kredytów w 2013 roku

spowoduje brak żywej gotówki 45 tys zł.    

Radny Łukasz Wlekły – wycofuję wniosek, ale sprawą trzeba się zająć przy analizie wykonania

budżetu. 

Głosowanie 

Za – 10    Przeciw- 2   Wstrzymujących się – 3 

Uchwała nr XXIX/296/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad.   2.8.   zaciągnięcia kredytu

Projekt  uchwały  przedstawiła  Skarbnik  Gminy.  Dotyczy  on  kredytu  długoterminowego   w  wysokości

503.592 zł  i przeznaczony będzie na  pokrycie kosztów planowanych   w budżecie  inwestycji  z zakresu:

termomodernizacji  obiektów użyteczności  publicznej,   budowy sieci  kanalizacyjnej,    przebudowa dróg

gminnych, wykonania placu zabaw oraz zakupu i montażu wiaty przystankowej.

 Środki kredytowe pozwolą na pełne lub częściowe pokrycie kosztów wymienionych inwestycji  a

także  udziału własnego gminy w projektach unijnych. 

Pozostała kwota planowanego kredytu w wysokości 907.000 zł  zostanie przeznaczona na spłatę

zobowiązań z tytułu wcześniej zaciągniętych kredytów  i pożyczek. 

Radny Adam Zielsdorf – na jaki termin jest ten kredyt zaciągany?

Skarbnik Gminy – do 2025 roku, jak większość kredytów. Najbliższa rata w 2014 roku 

Radny Adam Zielsdorf -  czyli jesteśmy w takiej sytuacji, że nawet na wiatę, taką drobną rzecz

musimy brać kredyt

Skarbnik  Gminy –  Panie  Adamie  to  trzeba  głębiej  wejść  w  temat.  Na  komisjach  dokładnie

tłumaczyłam. Ustaliliśmy plan przychodów gminy dla równowagi rozchodów i wydatków na 2013

rok  w  wysokości  3  milionów.  Część  pobraliśmy  ale  pozostało  jeszcze  1  milion  409  tys.

Moglibyśmy wziąć na spłatę należności kredytowych, ale staramy się podzielić tą kwotę na koszty

inwestycji,  które  gmina  już  wykonała  oraz  pozostałe  tylko  na  spłatę  kredytów.  Jest  to  lepszy

wizerunek i obraz budżetu. To nie jest tak, że zaciągamy teraz na wiatę w Stajkowie – Gmina te

koszty  już  dawno  poniosła  –  my  przedstawiamy  to  tylko  teraz  do  banku.   Jest  to  uchwała

wywołana pod bank po to by pozyskać żywą gotówkę.  
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Radny Adam Zielsdorf – dla niektórych to milion 400tys zł to może jest zabawa w kotka i myszkę.

Dla mnie to nie jest zabawa. Z boku to wygląda tak, że brany jest kredyt na tyle i tyle lat. Jest to

oczywista oczywistość, że bierze się kredyt na wiatę. 

Skarbnik Gminy – Panie Adamie – trzeba by odtworzyć czy głosował Pan za budżetem w takim

kształcie jak ja mówię, ponieważ ta uchwała to jest konsekwencją tego co już dawno uchwaliliście.

Państwo przyjęliście uchwałę taką a nie inną, że dochody i  przychody będą takie, że 3 miliony  to

przychody z kredytów.

Głosowanie

Za – 11

Przeciw – 1

Wstrzymujący się – 3

Uchwała nr XXIX/297/13   stanowi załącznik do protokołu

Ad. 3. Interpelacje – interpelacji nie  zgłoszono 

Ad. 4. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje 

Przewodniczący  Rady  Gminy  powiedział,  że radni odpowiedzi otrzymali  i  ma nadzieję,  że się

z nimi zapoznali.

Ad.   5 Wolne wnioski i informacje

Zdzisław Bałęczny – doziarnić odcinek drogi  Miłkowo – Kamionka (przy posesji P. Gadzińskiej)  

Ewa  Stachowiak -    uzupełnić  dziury  powstałe  przy  wyjazdach  z  dróg  gminnych  na  drogę

wojewódzką i powiatową na Osiedlu Górczyn 

Adam Zielsdorf – naprawić wiatę przystankową we wsi Kamionka, która uległa uszkodzeniu

Krzysztof Wiza – nawiązują do wypowiedzi Pani Ewy Stachowiak poprosił by dziury uzupełnić

czymś grubszym, a nie żużlem, gdyż żużel szybko zostaje wymyty.  

Kazimierz  Wicher  –  potwierdził,  że  agregaty  jak najbardziej  są  w szkole  potrzebne.  Następnie

podziękował  Panu  Piotrowi  Błochowi  za  ustawienie  wiaty  w  Dębem.  Zwrócił  się  z  prośbą

o  ustawienie  znaku  informującego  „DZIECI”  lub  ograniczenia  prędkości  przy  ostatnio

posadowionej wiacie autobusowej. 

Łukasz Wlekły   – zwrócił się do Prezesa Spółki z o.o. z prośbą o zakup agregatu do hydroforni

w Jędrzejewie, ponieważ w wiosce tej są gospodarstwa specjalizujące się w produkcji mleka, w

których  dłuższe  przerwy  w  dostawie  wody  bardzo  utrudniają  pracę.  Zwrócił  uwagę  aby  przy

planowaniu inwestycji wodociągowych tak zaplanować ich realizację aby każda hydrofornia była

podłączona   w  gminie  w  taki  sposób,  by  w  razie  jakiejkolwiek  awarii  można  było  dokonać

przełączeń. 

Sołtys wsi Lubasz Bogdan Han – zwrócił się z pytaniem do Radnego Łukasza Wlekłego czy wie
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jaki był stan sieci kiedy zarządzana była ona przez W.W? Stwierdził, że pracował przez 10 lat w tej

firmie i  dokładnie  wie  jak było wszystko zaniedbane. Uważa, że gdybyśmy korzystali  jeszcze

z usług tej firmy to dziś pilibyśmy „gnojówkę” z lubaskiej hydroforni. To co przez ten krótki czas

zrobił Prezes i Spółka  to jest wprost niemożliwe. 

Radny Jarosław Torzyński  –  prosił zwiększyć limit środków przeznaczonych na bezpieczeństwo

publiczne   aby  można  było  doposażyć  strażaków w  sprzęt  i  inne  materiały  (szelki,  plandeki)

Zaznaczył, że na 15 ratowników biorących udział w akcji tylko jeden posiadał szelki.   Podziękował

tez pani Sekretarz za szybka reakcję co pozwoliło na sprawne udzielenie pomocy poszkodowanym

przez wichurę. 

Sołtys wsi Miłkowo Urszula Paszkowska  – zwróciła uwagę  na konieczność zakupu agregatów dla

wszystkich szkół   i przedszkoli

Dyrektor  Szkoły  Podstawowej  –  stwierdził,  że  agregaty,  o  których  wszyscy  dzisiaj  mówią  są

bardzo potrzebne. Zauważył, że dzieci nie powinny być odesłane do domu ponieważ w domu nie

ma    rodziców, bo są w pracy. Ważne aby dzieci w szkole mogły czuć się bezpieczne i pozostać

tam do powrotu rodziców do domu.  

Odniósł się też do zaproszeń, które zostały wysłane z okazji 40 lecia szkoły. 

Wójt Gminy – powiedział, że faktycznie trzeba dążyć, o czym już wcześniej mówiono  do tego by

wszystkie hydrofornie były ze sobą połączone. Zaznaczył, że dla mieszkańców najważniejsze jest

bezpieczeństwo i trzeba je zagwarantować naszym mieszkańcom.  To jaka formułę przyjmiemy

trzeba przeanalizować i nad nią podyskutować na początku przyszłego roku.  

Podziękował  radnym  za  decyzję,  którą  w  jego  sprawie  wcześniej  podjęli.  Stwierdził,  że

prokuratura umorzyła wszystkie postępowania w jego sprawie, a zarzuty zostały oddalone. 

Sołtys wsi Kruteczek Mariola Karniszewska – powiedziała, ze do dzisiaj Kruteczek nie ma prądu

i wody i nikt tym się nie przejmuje. 

Józef Cichorek   – zawnioskował o jak najszybsze wykonanie i zamontowanie drzwi wejściowych

w przedszkolu w Prusinowie. 

Radny Marcin Filoda – stwierdził, że trzeba wyciągnąć wnioski i skoordynować prace wszystkich

służb,  ponieważ  w trakcie  ostatnich wypadków Pogotowie Energetyczne  wezwało  dwa dźwigi

i  koparkę  do  awarii  elektrycznej  –  sprzęt  ten  pojawił  się  o  godzinie  11  –  stej,  a  pogotowie

przyjechało o godz. 13-stej. Przy pracach tych pomagali tez mieszkańcy Krucza. Zaznaczył, że

energetycy na początku jeszcze telefony odbierali  ale później  to tylko automatyczna sekretarka

informowała, że  wszystkie informacje zamieszczone zostały w  internecie. 

Prezes Jan Wala – podziękował wszystkim, za to że będzie mógł konsekwentnie realizować plan,

który już wcześniej przedstawiał, a mianowicie prowadzący do likwidacji niektórych hydroforni i
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połączenia  wszystkich  pozostałych  w  taki  sposób  by  w  każdej  chwili  można  było  przełączyć

zasilanie linii wodociągowych z jednej do drugiej czy trzeciej hydroforni. Podzielił się tez swoimi

przemyślenia mi po ostatnich wyłączeniach prądu.    

Radny  Józef  Cichorek –  zauważył,  że  konieczne  jest  podłączenie  naszej  wody  do  Dębego.

Konieczne jest wybudowanie linii wodociągowej z Prusinowa do Dębego. 

Ad. Zakończenie obrad 

Przewodniczący  Rady  Gminy  złożył  wszystkim najlepsze  życzenia  przedświąteczne  –  ciepłego

spędzenia tego okresu w gronie najbliższych. Poprosił o przekazanie najlepszych życzeń rodzinom

i znajomym. Wobec wyczerpania porządku obrad zamknął obrady XXIX  sesji Rady Gminy Lubasz

Sesja zakończyła się o godz. 17.10

Integralną część protokołu stanowi nośnik elektroniczny z nagraniem sesji. 

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Jarosław Torzyński    
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